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Under en period i våras drog jag mig för att gå upp på 
vinden. Kunde jag komma på ett sätt att slippa gå dit 
så var det bra. Anledningen var egentligen bara ren 
lathet. Jag hade lovat mig själv att varje gång jag gick 
upp på vinden skulle jag ta med mig minst fem saker 
ner. Det är egendomligt hur lätt det är att samla på 
sig. Men det löftet till mig själv gjorde att jag ogärna 
tog fram stegen och gav mig upp. Så kan det vara.  
 

Vännerna till den lame mannen hade inga problem 
med att ta sig upp på taket. Och de baxade med sig en 
bädd med den lame uppför trappan. Förmodligen var 
det en trappa på utsidan av huset som ledde upp till 
det platta taket. Det var så husen vanligtvis såg ut. Väl 
upp plockade de isär taket och firade ner sin vän 
framför Jesus i hopp om att han skulle hela honom.  
 

Den här lilla berättelsen är en mycket vacker och 
illustrativ undervisning om vad förbön är. Förbön 
handlar om att bära fram någon, eller något, till Jesus. 
Och dagens text är en inbjudan till detta. ’ 
 

Stanna upp just här och nu och dela med Jesus det du 
tänker och känner.  
Om du vill kan du använda din fantasi och tänka att du 
är en av kamraterna som bär fram den lame till Jesus. 
Vad tänkte de? Vad hoppades de? Hur kom de på idén 
att de skulle ta med sig sin vän till Jesus? Och hur kom 
de på idén att baxa upp honom på taket? 
Följ med dem. Se, hör och känn vad som händer.  
Och när det blir dags att sänka ner ”böneämnet” inför 
Jesus så kan du även ta med den eller de som du 
känner nöd för.  
Stanna en stund vid detta innan du fortsätter.  
 

Häromdagen läste jag i tidningen en intervju med 
någon av kandidaterna till vicepresident i USA. 
Någonstans i intervjun nämnde denne något om 
bönens kraft. Det är nästan samma formulering som 
temat för den här söndagens texter; ”trons kraft”.  
Själv är jag inte så förtjust i just de formuleringarna. 
Jag har alltid haft lite svårt för ”trons kraft” och 
”bönens kraft” eftersom jag tycker att de leder tanken 
till att man får fel fokus.  
 

Det stämmer att Jesus berömmer vännernas tro när 
de kommer med den lame. Men det var ju Jesus som 
botade mannen, inte deras tro.  
Deras tro gjorde att de tog med sig sin vän till Jesus, 
men det var inte deras tro som botade honom. Det 
var Jesus som gjorde det.  

Vad ska jag lita på? Trons kraft eller på den Gud som 
har kraft? Bönens kraft, eller den Gud som har all 
makt.  
 

Kan det vara detta som Jesus säger när han pratar om 
tro som ett senapskorn. Se inte på tron – Se på Jesus. 
Det är inte trons storlek som är avgörande, det trons 
föremåls storlek som är viktigt.  
 

Vi bjuds in att göra på samma sätt som den lame 
vännens vänner; vi får komma med vår nöd till Gud.  
 

Under andra världskriget fanns det en familj i den 
holländska staden Harlem som blev aktiva i 
motståndet och gömde judar. Flera av familjen ten 
Boom dog under fångenskapen efter att ha blivit 
avslöjade. Corrie ten Boom överlevde Ravensbrück 
och ägnade resten av sitt liv åt att åka runt i hela 
värden för att berätta om den Gud som också fanns i 
koncentrationslägret. Hon fick inte svar på alla sina 
böner. Hennes syster Betsie dog i koncentrations-
lägret. Berättelsen om hennes liv finns nedtecknad i 
böcker som ”Gömstället” och ”Herrens luffare”.  
 

Corrie ten Boom sa vid något tillfälle en liten kärnfull 
mening om tro och som jag också anar att den lame 
mannens vänner kunde stämma in i när de först 
baxade upp honom på taket för att därefter fira ner 
honom framför Jesus. 
 

”Jag har hellre en liten tro på en stor Gud, än en stor 
tro på en liten Gud.” Corrie ten Boom 
 

Det är inte trons kraft, det är inte trons storlek som är 
avgörande, inte heller bönens kraft. Det avgörande är 
vem Gud är, vem Jesus är. Och till honom får vi 
komma med vår svaga, trosfattiga och illa 
formulerade bön.  
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